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Agendapunt 22: Motie Vreemd aan de orde Hart: “Gemeentegrond, schone grond” 
 
Voorzitter, 
 
Als kind heb ik het Glyfosaat zien komen, het leek een fantastisch middel, het werd in de grond 
afgebroken dus uitspoelen kon niet, het bestreed lastige onkruiden die anders andere 
bestrijdingsmiddelen zouden vragen. Een ideaal middel dus. 
  
Het verbruik werd vervolgens verbreed naar het doodspuiten van complete velden met gras en 
groenbemesters. Particulieren gingen het gebruiken via RoundUp en het werd ook gespoten op 
gemeentelijke plantsoenen. Het werd beschouwd als een vinding die “eens in de 100 jaar werd 
gedaan”. Zoiets als de uitvinding van Internet. Of van asbest, of het middel softenon. En we weten 
allemaal hoe dat heeft uitgepakt. Het bleek gevaarlijker dan gedacht. Dat geldt ook voor Glyfosaat.  
Er is namelijk een groot aantal wetenschappelijke publicaties verschenen over de gevolgen van 
glyfosaat op de kortere en langere termijn. Op onze website geven we daar een indruk van. Zonder 
uitzondering wijzen die op de risico’s van glyfosaat en haar afbraakproducten. Meerdere 
onderzoeken geven aan dat het mogelijk kankerverwekkend is. Mede door de accumulatie van 
gifstoffen, het jaarlijkse opnieuw spuiten van glyfosaat, is het ernstig gesteld met de bodem. Niet 
voor niks vallen katoenboeren in de Verenigde staten bij bosjes om door gebruik van dit middel.  
En we vinden het overal terug: in planten, bodem en water. En zelfs in de wijn, is recent gevonden. 
Wat ons betreft is het gebruik van glyfosaat dus onwenselijk en moet dat zoveel mogelijk worden 
voorkomen.  
  
ZLTO Meierijstad schrijft in haar brief die zij aan de gemeenteraad stuurde naar aanleiding van deze 
motie dat er ‘toch nog toe nog nooit door een onafhankelijk instituut schadelijkheid is aangetoond bij 
een volgens de regels uitgevoerde behandeling.’ Lariekoek dus beste ZLTO, hoe kúnt u het schrijven? 
Zelfs vanuit de chemische industrie komen waarschuwingen. Gelukkig zie ik ook wat kentering omdat 
de ZLTO zelf wijst naar initiatieven als BodumUp en Bufferboeren. Ik neem aan dat ze zich ook laten 
inspireren door biologische boeren, die niet met glyfosaat werken.  
  
En voorzitter, 
Ik wil graag uitleggen waarom de fractie vindt dat het afgelopen moet zijn met het gebruik van 
glyfosaat (en liefst ook andere pesticiden) op landbouwgronden, om te beginnen de huurgronden 
van de gemeente Meierijstad. Wij hebben deze aarde in bruikleen, deze aarde moet nog honderden, 
zo niet duizenden jaren mee. Het is niet ‘na ons de zondvloed’. Het is nu stappen zetten om erger te 
voorkomen! Dit heet goed rentmeesterschap.  
Daarbij: in de mijlpalen van Meierijstad zetten we in op duurzaam en gezond, daar hoort glyfosaat 
niet bij.  
  
De motie ‘Gemeentegrond, schone grond’ van Hart doet een beroep op het college om in de 
toekomst te verpachten gronden van de gemeente Meierijstad het gebruik van Glyfosaat te 
verbieden. Het gaat over 216 hectare landbouwgrond die de gemeente Meierijstad jaarlijks verpacht. 
Wat ons betreft de 2e stap, nu glyfosaat in plantsoenen is verboden.  
   
Je kunt als gemeente, als landeigenaar zeggen, we verhuren de gronden niet en laten ze braak liggen, 
in het belang van de biodiversiteit. Dan genereert het ook geen inkomsten maar draagt wel bij aan 



onze duurzaamheidsdoelen, zeker als je ze zou inzaaien met kruidenmengsels. Dat is ook nog een 
reële optie.  
Je kunt de gronden ook met restricties verpachten. Want: boeren hóeven deze gronden niet te 
pachten, zij mógen de gronden pachten van onze gemeente, het is een vrije keuze waaraan wij als 
gemeente gewoon eisen kunnen stellen.  
  
Kortom, wij steunen deze motie en roepen ook anderen op dit te doen. 
Want….: bij twijfel níet inhalen! 
 
 
Sikko Oegema, fractievoorzitter PvdA Meierijstad.  


